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SLOVO STAROSTKY 
Vážení spoluobčané,  
za námi jsou nejkrásnější svátky v roce – Vánoce a Silvestr. 
Vstupujeme do nového roku - roku 2011. Přejme si, aby byl 
alespoň stejně dobrý a úspěšný tak, jako ten minulý.  
 
Rok 2011 je prvním rokem práce našeho nově zvoleného 
obecního zastupitelstva pro nadcházející čtyřleté volební 
období. Minulým zastupitelům bych chtěla poděkovat za jejich 
práci, kterou odvedli v zájmu obce. Novým zastupitelům přeji 
v nastávající práci hodně úspěchů, výkonnou pracovní 
atmosféru a co nejméně konfliktních rozhodnutí. 
 
 

V poslední době se nás všech dotkla celosvětová krize. Přála 
bych si, aby se v roce 2011 zlepšovala nejen ekonomická 
situace občanů a naší obce, ale aby se zlepšovaly i mezilidské 
vztahy mezi občany, aby vládla mezi lidmi spokojenost, 
problémy se řešily konstruktivně, bez emocí a aby se 
prohlubovala důvěra a vzájemná spolupráce mezi naším 
úřadem a občany. 
 
Do nového roku 2011 přeji všem občanům pevné zdraví, 
hodně štěstí, elánu, úspěchů v pracovních i osobních 
aktivitách a především spokojenost a harmonii v rodinném 
životě.  

ing. Petra Petrovická 

I n f o r m a c e  o b e c n í h o  ú ř a d u  
 

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LOVČICE 

Zveřejněny jsou upravené verze dokumentů z důvodu dodržení 
přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle 
zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném znění. 
Úplná znění dokumentů jsou uložena v archívu obecního úřadu. 

U S N E S E N Í z 1. zasedání Zastupitelstva obce Lovčice  

konaného dne 10. 11. 2010  

Zastupitelstvo obce Lovčice: 

 K o n s t a t u j e ,  že platnost volby všech přítomných 
členů zastupitelstva obce byla prokázána osvědčením 
registračního úřadu o zvolení do zastupitelstva obce 
Lovčice. 

 B e r e  n a  v ě d o m í ,  že všichni členové zastupitelstva 
obce složili dle § 69 zákona o obcích slib člena 
zastupitelstva obce a k o n s t a t u j e , že na základě 
presenční listiny je zastupitelstvo obce schopno usnášet se. 

 S c h v á l i l o  jako ověřovatele zápisu Mgr. Nepráškovou a 
Pavla Švejdara a zapisovatele ing. Petru Petrovickou. 

 S c h v á l i l o  program ustavujícího zasedání zastupitelstva 
dle předloženého návrhu bez připomínek. 

 S c h v á l i l o  v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o 
obcích 

a) funkci starosty jako funkci uvolněného člena 
zastupitelstva 

b) místostarostu a ostatní funkce, jako funkce 
neuvolněného člena zastupitelstva 

 S c h v á l i l o  v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) 
zákona o obcích výši odměn neuvolněným zastupitelům od 
11. 11. 2010 tak, jak je uvedeno v předloženém návrhu. 

 S c h v á l i l o  zvolení jednoho místostarosty. 

 S c h v á l i l o  tajný způsob volby starosty a místostarosty 
postupem uvedeným předsedajícím.  

 Z v o l i l o  do funkce starosty obce ing. Petru Petrovickou. 

 Z v o l i l o  do funkce místostarosty Pavla Bárdyho. 

 S c h v á l i l o  zřízení finančního výboru a kontrolního 
výboru, kdy oba výbory budou tříčlenné  

 Z v o l i l o  za předsedu finančního výboru Pavla Švejdara. 

 Z v o l i l o  za předsedu kontrolního výboru ing. Davida 
Školníka. 

 Z v o l i l o  za členy finančního výboru Blanku Loudovou a 
ing. Lukáše Štěpána. 

 Z v o l i l o  za členy kontrolního výboru Mgr. Evu 
Nepráškovou a Josefa Tománka. 
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 S c h v á l i l o ,  že účetní jednotka nebude provádět 
mimořádnou účetní závěrku ani mimořádnou inventarizaci. 

 S c h v á l i l o  uzavření smlouvy s Královéhradeckým 
krajem o poskytnutí účelové neinvestiční dotace v požární 
ochraně na výdaje jednotky sboru dobrovolných hasičů 
obce pro rok 2010 ve výši 16 225,- Kč a u k l á d á  paní 
starostce smlouvu uzavřít. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  zápis z dílčího přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2010, které proběhlo dne 19. 10. 
2010. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  dohodu s panem xxxxxxxxx o 
ukončení nájmu nebytových prostor k 31. 12. 2010 

 S c h v á l i l o  Ing. Petru Petrovickou jako zástupce 
zřizovatele ve školské radě při Základní a mateřské škole 
Lovčice. 

 S c h v á l i l o  čerpání rezervního fondu Základní a 
mateřské školy Lovčice. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  Výroční zprávu Základní a 
mateřské školy Lovčice za školní rok 2009/2010. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  žádost xxxxxxxxx o prodloužení 
lhůty k uzavření kupní smlouvy  na pozemek parc. č. 
311/13, 312/13, 657/6 v k. ú. Lovčice u Nového Bydžova a 
s c h v á l i l o  uzavření dodatku ke smlouvě se xxxxxxxxx s 
prodloužením lhůty k uzavření kupní smlouvy  na pozemek 
parc. č. 311/13, 312/13, 657/6 v k. ú. Lovčice u Nového 
Bydžova na dobu do 20. 11. 2011 a u k l á d á  paní 
starostce smlouvu uzavřít. 

 S c h v á l i l o  uzavření smlouvy s VČP Net, s. r. o. o 
budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a souhlasu se 
zřízením stavby na parc. č. 314/75, 315/17 a 315/19 k. ú. 
Lovčice u Nového Bydžova a u k l á d á  paní starostce 
smlouvu uzavřít. 

 

U S N E S E N Í z 2. zasedání Zastupitelstva obce Lovčice  

konaného dne 8. 12. 2010 

Zastupitelstvo obce Lovčice: 

 S c h v a l u j e  jako ověřovatele zápisu paní Blanku 
Loudovou a pana Petra Matušku a zapisovatele ing. Petru 
Petrovickou. 

 S c h v a l u j e  program jednání 2. zasedání Zastupitelstva 
obce Lovčice dle předloženého návrhu bez připomínek. 

 S c h v a l u j e  rozpočtové provizorium s tím, že do doby 
schválení rozpočtu obce na rok 2011, bude hradit obec 
hradit nejnutnější výdaje a smluvně uzavřené závazky. 

 S c h v a l u j e  cenovou přílohu č. 5 pro rok 2011 ke 
smlouvě o dílo s firmou .A.S.A., spol. s r. o. a  u k l á d á  
paní starostce cenovou přílohu uzavřít. 

 S c h v a l u j e  obecně závaznou vyhlášku č. 1/2010, 
kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška č. 
4/2004 o systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů a systému 
nakládání se stavebním odpadem – ceník poplatků za 
komunální odpad a pronájem sběrných nádob pro rok 

2011 pro fyzické osoby a úhradu pronájmu popelnic 
z rozpočtu obce. 

 S c h v a l u j e  smluvní ceny za svoz a odstranění 
komunálního odpadu pro právnické osoby a fyzické osoby 
oprávněné k podnikání, které dle §17 odst. 6 zákona 
185/2001 o odpadech ve znění pozdějších předpisů na 
základě písemné smlouvy využívají systém nakládání 
s komunálním odpadem stanovený obcí dle předloženého 
návrhu. 

 S c h v a l u j e  smlouvu o hrazení neinvestičních výdajů 
připadajících na žáka s Městem Nový Bydžov a u k l á d á  
paní starostce smlouvu uzavřít. 

 S c h v a l u j e  smlouvu o zajištění zpětného odběru 
elektrozařízení s firmou ASEKOL s. r. o. a u k l á d á  paní 
starostce smlouvu uzavřít. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  Žádost Hospice Anežky České o 
finanční pomoc a n e s c h v a l u j e  poskytnutí finanční 
pomoci Hospici Anežky České. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  informace pana ředitel ze školy o 
opravě údaje ve výroční zprávě za školní rok 2009/2010 

 S c h v a l u j e  rozpočtové opatření č. 4/2010 a u k l á d á  
paní účetní rozpočtové opatření provést. 

 S c h v a l u j e  podání žádosti do Programu obnovy 
venkova o dotaci ve výši 433 500,- Kč na akci „Chodník 
podél místní komunikace“ a u k l á d á  paní starostce 
žádost podat. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  žádost o dotaci mikroregionu 
CIDLINA, svazek obcí, z programu obnovy venkova na rok 
2011 na vybavení pro pořádání venkovních akcí dle 
předloženého návrhu. 

 S c h v a l u j e  jako zástupce obce v mikroregionu CIDLINA, 
svazek obcí starostku obce ing. Petru Petrovickou. 

 S c h v a l u j e  jako zástupce obce ve Svazku obcí – 
Plynofikace Pocidliní starostku obce ing. Petru Petrovickou. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  informaci o tom, že k 13. 12. 2010 
budou vyhlášeny dotační programy Královéhradeckého 
kraje na rok 2011. 

 S c h v a l u j e  na základě žádosti pana xxxxxxxxx 
prodloužení lhůty k provedení úkonu – zahájení výstavby 
rodinného domu na pozemcích p. č. 311/10 a 312/10 
katastr. území Lovčice u Nového Bydžova do 15. 2. 2011 a 
u k l á d á  panu místostarostovi dodatek smlouvy připravit 
a paní starostce smlouvu uzavřít. 

 S c h v a l u j e  nákup dřeva na akci dřevosochání v celkové 
ceně 15 000,- Kč a u k l á d á  panu místostarostovi nákup 
dřeva zajistit. 

 
 
 

NOVÉ E-MAILOVÉ ADRESY 
hlavní e-mail na obec obec@lovcice.eu 
starostka  starosta@lovcice.eu 
místostarosta  místostarosta@lovcice.eu 
účetní   ucetni@lovcice.eu 

mailto:obec@lovcice.eu
mailto:starosta@lovcice.eu
mailto:m�stostarosta@lovcice.eu
mailto:ucetni@lovcice.eu
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Svoz popelnic 
Prodej nových svozových známek na rok 2011 bude zahájen 
14. 2. 2011 v úředních hodinách.  
Svozové známky roku 2010 i nadále platí.  
Celý svozový kalendář na rok 2010 Vám bude předán při 
prodeji nové svozové známky.  
Termíny měsíčních svozů (žlutá známka): 9. 2. 
Termíny 14-denních svozů (zelená známka): 26. 1., 9. 2. 
 
Ceny svozových známek zůstávají stejné jako v loňském roce: 
Poplatky pro fyzické osoby (občany): 
52 svozů ročně  1 900 Kč 
42 svozů ročně  1 625 Kč 
26 svozů ročně  1 160 Kč 
12 svozů ročně      710 Kč 
svoz 110 l pytle        53 Kč 
Poplatky pro fyzické osoby – podnikatelé a právnické osoby, 
které smluvně využívají obecní systém odvozu komunálních 
odpadů, jsou stanoveny ve stejné výši jako pro fyzické osoby. 
 
Pronájem nádob na svoz tuhého komunálního odpadu hradí za 
občany Obec Lovčice ze svého rozpočtu. 

Místní poplatek ze psů 
Poplatek ze psů se bude vybírat současně s prodejem 
svozových známek. 
 
Poplatek činí za kalendářní rok: 
 50,- Kč za prvního psa  
 100,- Kč za každého dalšího psa 
 
Poplatek je vybírán za psy starší 3 měsíců.  
 

 
Evidence obyvatel v loňském roce 
Kolik občanů v obci máme? -  
 
stav k 1. 1. 2010  670 obyvatel 
narodilo se   3 dětí 
zemřelo   6 osob 
přistěhovalo se   11 osob 
odstěhovalo se   16 osob 
stav k 31. 12. 2010 662 obyvatel 
 

 

R ů z n é  i n f o r m a c e  

Vytřiďte pět PET lahví a máte tričko 
 

Průměrná česká domácnost vytřídí 
za rok přibližně 20 kilogramů 
plastů. Vytříděné plasty obvykle 
odnáší do žlutého kontejneru, který 
je od domu vzdálen průměrných 
113 metrů. Z kontejneru jsou plasty 
odváženy na dotřiďovací linku, kde 

se ručně třídí na jednotlivé druhy a zbavují nečistot. 
Vytříděné plasty jsou lisovány do balíků nebo drceny do 
přepravních vaků a odváženy k další recyklaci. 
Dotříděný plastový odpad se poté upravuje drcením a 
mletím, fólie se perou a spékají do granulí. Z granulí se 
připraví směs, která se roztaví, vtlačuje se do kovových 
forem různých tvarů a velikostí. Výrobky z recyklovaných 
směsných plastů jsou mimořádně odolné proti 
povětrnostním vlivům - nevadí jim déšť, sníh ani vítr. Mají 
dobré mechanické vlastnosti – nenasáknou vodou a jsou 
odolné proti poškození.  
Tyto výrobky mají uplatnění nejen v průmyslu, zemědělství, 
ale i v životě běžných lidí. Na zahradě můžete využít 
například lavičky a další zahradní nábytek. Ze směsi plastů 
se také vyrábí zatravňovací dlažba, záhonové chodníky či 
nášlapy, obrubníky, ale také plotové latě, sloupky, 
odvodňovací žlaby desky nebo prkna.  Doma oceníte 
květináče nebo odpadkové koše. Pokud bydlíte poblíž 
silnice či železnice, pomohou vám protihlukové stěny 
z recyklovaného plastu.  
„Recyklací plastových odpadů se vrací do surovinového 
oběhu materiály, které jsou z neobnovitelných přírodních 
zdrojů, a které by jinak končily na skládkách. Dotřiďovací 
linky v ČR denně dotřídí téměř 250 tun plastů, které lidé 

vytřídili do barevných kontejnerů. To je množství, které 
postačuje například k výrobě sedmi kilometrů plotu 
z recyklovaného materiálu,“ uvedl Tomáš Pešek, regionální 
manažer společnosti EKO-KOM, zabývající se tříděním a 
recyklací odpadu. 
Plastové lahve neboli PET lahve se zpracovávají samostatně. 
Na třídící lince se oddělují barevné od čirých, dalším krokem 
je drcení, mytí, sušení a tepelná granulace. Takto 
připravené granule dokážou plně nahradit primární 
suroviny. Recyklát z PET lahví se používá například k výrobě 
triček a výplní bund nebo spacáků. Na jedno tričko je 
potřeba pět dvoulitrových PET lahví, na výrobu spacího 
pytle 35 dvoulitrových lahví a na 1m

2 
koberce dokonce 60.  

„Výrobky z recyklovaných materiálů nás obklopují téměř 
všude, staly se každodenní součástí našeho života. Díky 
takovým výrobkům se lidé mohou přesvědčit, že třídit odpad 
má smysl,“ řekl Jan Tippner, radní Královéhradeckého kraje 
zodpovědný za oblast životního prostředí a zemědělství.  
Třiďte odpad a dejte mu šanci k dalšímu využití. 113 metrů 
ke kontejnerům na tříděný odpad zvládnete ujít za 2 
minuty, a výsledky za to stojí. 
Další informace o třídění najdete na www.cistykraj.cz a 
www.jaktridit.cz. 
Kontakt: 
Tomáš Pešek, regionální manažer EKO-KOM, a.s. 
Tel.: 721 562 554, E-mail: pesek@ekokom.cz 

 

http://www.cistykraj.cz/
http://www.jaktridit.cz/
mailto:pesek@ekokom.cz
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S t a l o  s e  v  n a š í  o b c i  

 
2. ročník Svátku dýní a strašidel 
 
Po úspěšném prvním ročníku v roce 2009 jsme se rozhodli 
uspořádat oslavu Svátku dýní a strašidel i v roce 2010. Vše 
vypuklo v sobotu 6. listopadu 2010. Po zápisu účastníků u 
vstupu bylo všem doporučeno sníst zázračné semínko 
Antiděs. Ten, kdo jej snědl, byl chráněn před mocnými 
silami všech strašidel, duchů, víl a skřítků, se kterými se 
setkal.  
V parku byly pro děti připraveny netradiční disciplíny. 
„Šlupkování“ – loupání jablek a „Špagátování“ – navlékání 
oranžových víček od PET lahví bylo první stanoviště. Děti se 
dále mohly vydat na „Křižáckou výpravu“ – provlékání se 
mezi nataženými provazy a pavouky, složily si strašidelné 
puzzle, pomohly vytvořit dýňovou a strašidlovou mumii a 
vytvořily si své nadívané strašidlo. Všichni se nasmáli u 
„Oběšenců na niti“ – zakusování se do zavěšených jablek 
bez pomoci rukou bylo velice obtížné, když je ostatní 
strašidla rozhoupávala a nenechala v klidu. Nejnechutnější 
disciplínou však dozajista byla „Havěť v čokoládě“. Kousek 
jablka či chleba v čokoládě to ještě šlo, ale zkuste si ochutnat 
netradiční potraviny. Co třeba salám anebo sýr v čokoládě. 
Kdo neochutnal, neuvěří, vážně to bylo strašné. Ke splnění 
tohoto úkolu bylo potřeba mnoho odvahy. 
V letošním roce nám vůbec nepřálo počasí. V pět hodin 
začalo pršet. I přesto se do soutěží přihlásilo 59 dětí, na tuto 
akci celkem přišlo a podepsalo prezenční listinu cca 160 lidí. 
Většina dětí měla nápadité kostýmy a jsem ráda, že 
v kostýmech přišli i někteří dospělí. Některé kostýmy byly 
strašidelné až hrůzostrašné. Mnoho účastníků nebylo ani 
k poznání. 
Za zajištění nápojů včetně obsluhy velice děkuji Sboru 
dobrovolných hasičů. Všichni se mohli zahřát u stánku 

s teplými nápoji – pro děti čaj a pro dospělé něco ostřejšího, 

a pochutnat na sladkém i slaném pečivu. Za zajištění 
občerstvení děkuji dobrovolnicím.  
Po splnění úkolů byly rozdány malé svícny. Účastníci se pak 
vydali na Pekelec. Zde pro ně byl připraven malý ohňostroj, 
tedy spíše několik petard, které bohužel trochu deštěm 
navlhly, takže efekt byl minimální. Poté si všichni mohli 
pustit zapálené svícny na vodu. Z důvodu nepříznivého 
počasí muselo být zrušeno vystoupení s ohněm Paty 
Procházkové s děvčaty z břišních tanců. 
Velký dík patří všem, kteří akci připravovali a nějak se na ní 
podíleli. 

ing. Petra Petrovická 

  
 
 



 

L o v č i c k ý  z p r a v o d a j  

 

S t r á n k a  |  5  Č í s l o  1 - 2 0 1 1  

 

Podzimní úklid okolí obce 
V sobotu 13. listopadu 2010 pořádala obec úklid okolí naší 
obce. Tato akce se konala již v minulém roce. Tehdy se nestihl 
uklidit veškerý odpad v okolí obce. Na některá místa lidé 
bohužel odpad opět vyvezli. Dobrovolníci si rozdělili oblasti 
úklidu a obdrželi igelitové pytle na odpad. Na tuto očistnou 
akci přišlo cca 16 dobrovolníků, což je méně než v loňském 
roce. Přiložit ruce k dílu přišli hlavně členové Sboru 
dobrovolných hasičů a jejich rodinní příslušníci. Veliké 
poděkování patří i Lovčické zemědělské a. s., která zdarma 

poskytla traktor s valníkem i s řidičem. 
Je všeobecně známé, že odpady nepatří do přírody, ale do 
popelnic či kontejnerů! Na jaře a na podzim občané mohou 
vyvézt odpad do velkoobjemového kontejneru zdarma. 
Rovněž pořádáme svozy nebezpečného a nadměrného 
odpadu. Naše obec vynakládá značné finanční prostředky na 
to, aby občané nemuseli vyhazovat odpad po okolí. 
Nevyhazujte odpad do přírody! Chraňme si prostředí, ve 
kterém žijeme my i naše děti!  
Děkujeme každému, kdo pomohl a věnoval několik hodin 
svého času pro dobrou věc. 

ing. Petra Petrovická 
 

Den pro dětskou knihu – 4. ročník 
V sobotu 11. prosince 2010 jsme se již počtvrté mohli 
setkat na předvánoční akci Den pro dětskou knihu. Tuto 
celostátní akci každoročně vyhlašuje Svaz knihovníků a 
informačních pracovníků ČR. Jelikož letos byla paní 
knihovnice nemocná, organizaci převzala paní Petrovická 
s paní Volejníkovou za velikého přispění paní Lacinové, 
Kleinerové, Homolové, Nepráškové a Peckové. Na 
zahájení odpoledne přečetla paní Končická vánoční 
pohádku a poté následovaly výtvarné činnosti. Zde došlo k 
obměně. Bylo připraveno několik míst, kde si všichni 
mohli vyrobit svícen z větviček, ozdobit si skleněný svícen 
na čajovou svíčku, ozdobit si pomeranč, udělat si zápich 

v podobě sněhuláka nebo anděla, popcornový věnec či si 
ušít malého sněhuláka. Děti si odnesly své výrobky domů. 
Pro všechny bylo připraveno občerstvení slané, sladké i 
tekuté. Zde děkujeme všem, kteří na tuto akci něco 
přinesli. 
Zpestřením této akce byla návštěva paní redaktorky a 
pana fotografa z Hradeckého deníku, který o této akci 
informoval v pondělí 13. 12. 2010. 
Myslím si, že i další ročník Dne pro dětskou knihu se 
povedl a všem se líbil.  

ing. Petra Petrovická 
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P ř i p r a v u j e  s e  v  n a š í  o b c i  
 

Obec Lovčice vyhlašuje 
3. ročník turnaje ve hře 
„Člověče, nezlob se!“, 

který se bude konat  
v sobotu 26. března 2011 od 14 hodin  

v sále KTZ. 
Zúčastnit se mohou děti i dospělí. 

Výherci obdrží ceny. 
Přijďte se pobavit. 

 

  
Cvičení Zumby se bude konat  

v pátek 4. února a 25. února 2011 vždy od 18 do 20 hodin. 
Cena cvičení zůstává stejná, 100 Kč. 

Přijďte si toto cvičení vyzkoušet. Využijte toho, že se koná v naší 
obci a nemusíte na něj dojíždět do města. Toto cvičení není jen pro 

ženy, proto mohou přijít i muži. Všichni jste zváni! 

! 
Od letošního roku je povinná kontrola funkčnosti komínů. Tuto službu si může každý zajistit sám u jakékoliv 
kominické firmy. Můžete rovněž využít nabídky pana Fialy, který provádí kontrolu a čištění komínů.  
K objednání pana Fialy stačí, abyste se přihlásili na obecním úřadě (osobně, telefonicky, e-mailem) a dali k dispozici 
své telefonní číslo. Pan Fiala se pak s každým osobně domluví na termínu.  
Na provedenou kontrolu Vám vydá potvrzení. 

 

I n f o r m a c e  Z á k l a d n í  a  M a t e ř s k é  š k o l y  v  L o v č i c í c h  

 
Z LOVČICKÉ ŠKOLKY 
Od 19. října do konce prosince 2010 jsme každé úterý 
navštěvovali solnou jeskyni v Poděbradech. Pobyt v jeskyni byl 
velmi příjemný, děti nejprve relaxovaly na lehátkách, později si 
pohrály s hračkami a se všudypřítomnou solí. 
V měsíci listopadu jsme uskutečnili další zajímavé akce. 9. 
listopadu jsme byli společně se školáky na exkurzi v „Království 
železnic“ v Praze. Zde děti viděly modely nádraží, vlaků 
osobních i nákladních, měst, Ještěd, Trosky. Děti soutěžily v 
počítání mašinek „Tomášů“ na pohádkovém nádraží z filmu 
„Mašinka Tomáš“. 
Při příležitosti svátku „sv. Martina“ nechyběl ani sv. Martin, 
který přijel na bílém koni. Jako překvapení ukryl sladký poklad, 
který děti po jeho odjezdu hledaly a našly. 
Nevynechali jsme ani návštěvu loutkobraní v Klicperově domě 
v Chlumci nad Cidlinou. Pohádky „Jak to chodí u medvědů“ v 
provedení ZUŠ Chlumec nad Cidlinou a „Zlaté kuře“ soubor 
Vozichet z Jablonce nad Nisou děti velice pobavily. 

I připravovaný „Jablíčkový den“ se velice vydařil. Po zábavných 
soutěžích jsme dle receptu paní Stehlíkové upekli jablkový 
závin, na kterém si všichni pochutnali. 
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V prosinci nás navštívil Mikuláš, anděl a nechyběli ani čerti. Za 
přednesené básničky děti dostaly sladké odměny. Na 
připraveném „Jarmarku“ se rodiče potěšili výrobky dětí, které 
bylo možno zakoupit. 
Další prosincovou akcí byla lední revue v Pardubicích „Z 
pohádky do pohádky“.  
Na závěr roku 2010 rozzářil dětské oči vánoční stromeček a 
samozřejmě vše co děti pod stromečkem našly – kočárky, 
panenky, stavebnice, sportovní potřeby a další maličkosti. 
V měsíci lednu a únoru plánujeme školkový ples v duchu 
pohádek. Nebudou chybět ani divadelní představení a 
každoroční účast na akci „Prima předškolák“. 

Darina Kafková, učitelka MŠ 
 
Z LOVČICKÉ ŠKOLY 
Vážení rodiče, spoluobčané. Za sebou máme prvních pár dnů 
nového roku 2011 a já bych rád vám všem jménem naší školy 
popřál, aby to byl rok úspěšný, plný životní i pracovní pohody, 
plný radostného zdraví. To vše přeji i naší škole, našim žákům, 
zaměstnancům a zřizovateli. To vše o to více o co víc jsme 
vlastně každodenně z médií pod tlakem negativních ne příliš 
povzbudivých zpráv.  
O tom, co se během posledních dvou měsíců roku 2010 stalo a 
událo v naší škole, myslím, není nutné rozepisovat. Děti za 
sebou mají řadu akcí, o kterých dokáží vyprávět lépe než já, jak 
se o tom můžete níže přesvědčit. Pro nás kantory to byly i 
měsíce, vedle učení, plné plánování, jednání a řešení poměrně 
zásadních záležitostí naší školy a jejího budoucího života. Na 
základě společné schůzky s rodiči, zástupci obce, školy a pana 
Sazamy, probíhají další jednání, kde se konkretizují plány do 
konce tohoto školního roku. Byly vybrány projekty, které 
budou ze strany pana Sazamy finančně podpořeny, a na které 
se mohou naši žáci těšit. O všech budete včas informováni, ale 
z těch nejdůležitějších jmenujme např. cyklus exkurzí Praha 
2011, cyklus preventivních programů, rozpracována je škola 
v přírodě na Šumavě. Vedle toho řešíme rozšíření nabídky 
kroužků o kroužek počítačový a stejně tak řešíme možnost a 
formu výuky angličtiny s rodilým mluvčím.  
S tímto vstupujeme do nového roku, který ale není pro naši 
školu a české školství vůbec rokem růžovým. Došlo k výrazným 
změnám ve způsobu financování škol a jejich zaměstnanců. 
Nastalo také období, kdy do naší školy začne přicházet malý 
počet prvňáčků a lze očekávat nutnou restrukturalizaci školy. 
Nadále je celý školský sektor místem různých reformních 
pokusů, pokusů, které školství u nás destabilizovaly a ruku 
v ruce s dalšími vlivy dovedly tam, kde je. Naštěstí se již 
začínají i v médiích objevovat a ozývat hlasy, pravdivě 
analyzující celou situaci. Toto téma je velmi široké a 

vyžadovalo by více vysvětlování. Pro zajímavost proto na 
školní nástěnce u vchodu vyvěsím dva články o tomto 
pojednávající. 
Závěrem se obracím především na rodiče našich žáků. Věřte, 
že se v dnešní dosti zmatené době, snažíme vašim dětem 
předat maximum. Poslední dobou nám je poměrně vytýkáno 
velké množství „aktivit“ a málo učení. Látka je vždy ve všech 
ročnících kompletně probrána a zároveň je věnováno 
maximálně možné množství času na procvičení. Naprosto celé 
zvládnutí však vyžaduje i domácí přípravu. Bylo tomu tak 
v minulosti, je tomu tak dnes a nebude tomu jinak i 
v budoucnu. Ony aktivity jsou námi připravovány pro vaše 
děti, jsou vždy cíleně volené a plánované a jejich posláním je 
co nejvíce přiblížit a konkretizovat určité oblasti látky různých 
předmětů. Zároveň poznání činit zajímavým, zábavným. Ve 
škole se i nadále snažíme vytvářet prostředí vzájemného 
porozumění, součinnosti, kamarádství. Škola však nikdy 
nenahradí výchovu rodiny a nikdy zcela nezabrání negativnímu 
vlivu okolí dětí, společnosti. Je tedy na nás všech, v jakém 
prostředí budou naše děti vyrůstat. Fráze otřepaná, ale 
pravdivá. Dalším problémem je drobné zvýšení finančních 
nákladů. Píši drobné, protože z naprosté většiny je již dlouhou 
dobu eliminováno použitím darů pana Sazamy a prostředky 
školy a obce. Protože jde o děti a jejich budoucnost. Schválně 
si zjistěte, kolik „stojí“ žák rodiče například v Novém Bydžově, 
Pardubicích či jiném městě. Je myslím nutné pochopit, že 
měsíční investice do dítěte v řádu ceny dvou krabiček cigaret 
či několika piv, je mnohem smysluplnější a potřebnější. 
Omlouvám se za toto strohé přirovnání, ale nikdo ze školy ani 
škola z tohoto navýšení opravdu nic nemá, vše je investicí do 
dětí.  
Všem krásný rok a poděkování těm, co pomáhají. 

Mgr. Jan Václavík, ředitel školy 
 

VÝLET DO KRÁLOVSTVÍ ŽELEZNIC 
Dne 9. 11. jsme se vydali se školou na výlet do Prahy do 
Království železnic, protože nešel proud a kvůli dopravní 
výchově. V půl osmé jsme vyrazili od školy autobusem. 
Jeli jsme necelé dvě hodiny, protože v Praze byla kolona. 
Během cesty jsme viděli pražské památky, jako jsou např. 
Tančící dům, Národní divadlo, Petřín, Národní muzeum, sochu 

sv. Václava, Pražský hrad, Žižkovský vysílač, sochu Jana Žižky, 
řeku Vltavu a ještě jsme viděli cirkus. 
V půl desáté jsme přijeli k muzeu, hledali jsme vchod a pak 
jsme jeli dolů, kde nás přivítal pan majitel. Po přivítání jsme šli 
do sálu, kde to vypadalo jako ve vlaku, byly tam domečky, 
vlaky, příslušenství atd. Po prohlédnutí malého sálu jsme 
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dostávali pracovní listy, kde byly různé otázky, jako např. Kdo 
má přednost, tramvaj nebo chodec? atd. Když jsme ty listy 
dostali, tak jsme je plnili a mohli jsme si prohlížet ty modely 

železnic. Byly tam billboardy, cirkus, koleje, Ještěd, skály, 
města, hrady, silnice, hory, vláčky, lidé, auta atd. Pak jsme se 
šli podívat na model Ústeckého kraje. 
Když jsme si prohlédli Ústecký kraj, šli jsme se podívat do 
„velína“. Tam byly počítače, které řídily vlaky, kamery a 
taková skříň, která řídila, jestli bude světlo nebo tma. Po 
prohlédnutí „velína“ dostali vítězové cenu, měli jsme 
spočítat, kolik je tam mašinek Tomáš. Po rozdání cen jsme si 
mohli koupit sušenky, pití, Rubikovy kostky, mašinky Tomáš, 
kofoláčky, bonbony, horkou čokoládu, čaj, další přívěsky a 
mohli jsme si taky rozměnit peníze. Naobědvali jsme se. 
Po nakupování jsme si vzali bundy a batohy a rozloučili jsme 
se. Jeli jsme zase po jezdících schodech nahoru, šli jsme 
k autobusu a jeli jsme domů. Cestou jsme zase viděli Tančící 
dům, Národní divadlo, Petřín, Pražský hrad a další památky, 
které jsme viděli, když jsme jeli k muzeu. Jeli jsme 
Strahovským tunelem, který je dlouhý 2,7 km. Ve dvě hodiny 
jsme přijeli domů. 
Moc se mi tam líbilo. 

  Štěpánka Neprášková, žákyně 5. ročníku 
  

ŠKOLNÍ VÝLET DO MUZEA LORETA 
Naše škola jela dne 7. 12. 2010 do Chlumce nad Cidlinou na 
prohlídku muzea Loreta. Sraz jsme měli v 8.00 před školou. 
Nejdříve jsme šli na vlak, který nám jel v 8.16 z lovčického 
nádraží. Naplnili jsme celý vlak. Do Chlumce jsme přijeli v 8.26 
a šli rovnou do muzea Loreta. Bohužel padal moc mokrý sníh, 
takže se nám špatně šlo.  
Když jsme přišli do Lorety, tak nám paní Krátká řekla o 
adventu. Že se o adventu zapalují čtyři svíčky a začínají se pálit 
čtyři týdny před Vánocemi. Také nám říkala nějaké symboly 
Vánoc jako třeba stromeček, adventní věnec, že se dává pod 
talíř buď šupina, nebo peníze, a také nám říkala, že je jako 
vánoční symbol třeba vánoční kapr. Potom tam bylo vytvořené 
peklo s umělými postavami a pekelnou váhou. Když jsme šli 
nahoru po schodech, potkali jsme tam Mikuláše, řekli básničky 
a dostali perník.  
Potom jsme šli do tří pokojů. V prvním pokoji byly formy na 
perník. V druhém pokoji byly betlémy, dvě postavy, které byly 
oblečené, jako se oblékalo dříve. V posledním pokoji byla 
kolébka, postel, pásky vyšívané pavím brkem, mísa trojnožka, 
ořechové lodičky, které určovaly, kdo jak daleko odejde, a 
sušené ovoce. 
Nakonec jsme šli k obchůzkovým postavám, které se 
jmenovaly Lůca (ta chodila se zahalenou hlavou a celá 
v bílém), Barborka (aby jí nikdo neviděl, dávala na okno nebo u 

dveří dětem sladkosti), Ambrož (ten ve tmě lákal děti ven, aby 
k němu přišli, tak před sebe házel cukrátka a když se pro ně 
ohnuli, plácl je metlicí) a ještě Klovavá bába. 
Potom jsme se šli nasvačit do depozitáře. Když jsme se 
rozloučili, museli jsme hodinu čekat na vlak. Pak jsme konečně 
jeli domů. Kdo na oběd nechodil, šel od vlaku domů a ostatní 
šli na oběd.  
Celý výlet se mi líbil.  Kateřina Tučková, žákyně 5. ročníku 

 
 

MIKULÁŠSKÉ DÍLNY A JARMARK 
Dva dny v listopadu (19. a 25.) byly v naší škole dílny a v těch 
dílnách jsme vyráběli (šperky, keramiku atd.). Nejdříve jsme se 
sešli ve druhé třídě a rozdělili jsme se do skupin. V první třídě 
se glazovalo, ve druhé třídě se dělaly ubrousky a v naší třídě se 
vyráběly náramky a náušnice. Naše skupina šla jako první do 
naší třídy a tam byly samé korálky, drátky a kleštičky. Ale měly 
různé barvy a tvary. Práce nám chvíli trvala, ale to nevadí. 
Přiznám se, že náušnice se dělaly rychleji. Korálky měly třeba 

srdíčkový nebo čtverečkový tvar. Potom jsme se přesunuli do 
druhé třídy. Tam se vyráběly ubrousky a ty se dělaly tak, že se 
vzal bílý kapesník a vybrala se šablona, třeba motýlci nebo 
domeček, potom jsme si vzali houbičku, namočili ji do barvy na 
textil a tím jsme to tiskali. Když jsme to dodělali, tak to paní 
učitelka přežehlila žehličkou. Další den jsme šli glazovat do 
první třídy, to šlo rychle – vzali jsme štětec, namočili ho do 
glazury a glazovali jsme. Když jsme to měli hotové, vyráběli 



 

L o v č i c k ý  z p r a v o d a j  

 

S t r á n k a  |  9  Č í s l o  1 - 2 0 1 1  

 

jsme ještě v naší třídě plovoucí svíčky. To se lil rozehřátý vosk 
do košíčků nebo do formiček. A potom jsme to všechno 
prodávali 3. prosince na Mikulášském jarmarku. Přijel tam i 
Mikuláš s čerty a andělem. Těm jsme říkali básničky a zpívali 
písničky a za to jsme taky potom dostali balíčky. Po nás, 
dětech, říkali i paní učitelky s panem ředitelem. Pak jsme 
mohli jít domů, ale kdo chtěl, mohl si koupit čaj nebo svařené 
víno a ochutnat cukroví, které jsme připravovali v družině. 
Potom se ještě prodávaly ty naše věci, co jsme vyráběli, a to 
byl konec jarmarku. 

Kateřina Homolová, žákyně 5. ročníku 
 
 
 
 

 

I n f o r m a c e  Ř í m s k o k a t o l i c k é  f a r n o s t i  L o v č i c e  

 
FARNOST LOVČICE v roce 2010 
Na přelomu roku v rodinách vzpomínáme na to, co jsme 
společně prožili. Využívám tedy tuto příležitost k ohlédnutí na 
život lovčické farní rodiny v roce 2010. 
K životu farnosti patří hlavně pravidelné setkávání při 
bohoslužbách v chrámě (v neděli v 11 hodin a ve čtvrtek - 
v zimním období v 16 v letním v 17,30 hodin). Kromě toho se v 
rámci farního společenství pravidelně na faře setkávali děti (v 
pátek v 16,00) i dospělí: na biblických hodinách (v pátek v 19 
hodin) a ve společenství manželů (první sobotu v měsíci v 17 
hodin). K nejvýznamnějším dnům života farnosti patřilo slavení 
hlavních křesťanských svátků – Velikonoc a Vánoc, či poutní a 
posvícenské slavnosti. K radostným událostem patřila také 
slavnost prvního svatého přijímání 3 dětí a udělení svátosti 
křtu 5 dětem. Smutnější bylo rozloučení s našimi zesnulými – 
panem Ladislavem Klozem a paní Danuší Hájkovou. 
K zvláštním událostem našeho farního společenství minulého 
roku patřilo také dubnové diecézní setkání jáhnů a manželek 
na naší faře, či červnový výlet rodin do Albeřic v Krkonoších. 
K životu farnosti neodmyslitelně patří také kulturní akce: 
v podání žáků Základní umělecké školy z Nového Bydžova 
zazněl v rámci Noci kostelů 28. 5. koncert staré hudby (spojený 

s komentovanou prohlídkou kostela) a 20. 12. tradiční 
adventní koncert. Ve vánoční době 25.12. představili děti 
farnosti svůj divadelní program s názvem „Betlém z Assisi“ (na 
fotografii). 

Popři duchovních a kulturních aktivitách se v uplynulém roce 
v rámci finančních možností farnosti, či s pomocí dobrodinců 
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uskutečnili práce kolem kostela - vyčištění žlebů, obnova brány 
a sloupů, měření a dokumentace kostela, průzkum střechy. 
Rád bych touto cestou poděkoval všem farníkům, 
dobrodincům a lidem dobré vůle, kteří nějakým způsobem 
přispěli k obohacení života lovčické farní rodiny. Děkuji také 
představitelům Obecního úřadu a Základní školy za spolupráci 

zvlášť při kulturních akcích. Do Nového roku všem obyvatelům 
naší vesnice přejeme a vyprošujeme Boží požehnání. 
 

PaedDr.Vladimír Beňo, jáhen farnosti 

 

I n f o r m a c e  s p o l k ů  v  L o v č i c í c h  
 

Sbor dobrovolných hasičů Lovčice 
Nastalo období plesů a po dlouhé odmlce, budou hasiči opět pořádat Hasičský ples.  
Zveme všechny 18. února 2011 od 20:00 hodin do sálu pohostinství u Pepy (dříve u Horáčků).  
K tanci bude hrát skupina DOMINO z Krakovan.  
Bude připravena i bohatá tombola. Každý je srdečně vítán. 
 

 
O měsíc později budeme pořádat pro děti tradiční dětský karneval. 
Bude se konat odpoledne 19. března 2011 v kulturním domě (v KTZ).  
Nejlepší masky budou odměněny.  
Přijďte i vy s námi strávit příjemné odpoledne.  za SDH Petr Matuška

TJ Sokol Lovčice 
 

Oddíl fotbalu 
Vážení fotbaloví příznivci, hlásím se Vám s dalšími zprávami za 
TJ SOKOL Lovčice. Nacházíme se relativně ve fotbalovém klidu, 
protože, jak řada z Vás ví, od poloviny měsíce listopadu do 
začátku dubna se nízké fotbalové soutěže nekonají. Na měsíce 
leden až březen připadá tedy „pouze zimní příprava“ pro 
oddíly. Tato zimní příprava je však nesmírně důležitá, 
poněvadž z této přípravy hráči žijí od dubna do konce června. 
Jak jednotliví hráči přistoupí k zimní přípravě, tak se toto 
projeví v jejich výkonnosti v mistrovských zápasech. Zimní 
příprava našich družstev dospělých začala 7. 1. 2011 a 
družstva dorostu 16. 1. 2011. Družstvo našich nejmenších 
začíná s přípravou podstatně déle. O vstupu našich hráčů do 
samotných soutěží Vás budeme informovat v dalších číslech 
tohoto lovčického plátku. 

Z kulturních akcí, které nás čekají 
v nejbližší době, bych Vás chtěl, co 
možná nejsrdečněji, pozvat na Sokolský 
ples. Ples se koná v sobotu 
29. ledna 2011 od 20 hodin v sále KTZ. 
K poslechu a tanci bude hrát hudební 
těleso „DANCE BAND“ z Hradce Králové. 
Součástí tohoto plesu bude bohatá 
tombola. O předtančení ve 20 hodin se 
postará jeden z našich oddílů - kroužek břišních tanců. 
O této kulturní akci budete informováni, jak místním 
rozhlasem, tak plakáty na informačních tabulích a webu naší 
obce.             Za TJ Sokol Lovčice Petr Hlásek 

 
 

Oddíl nohejbalu 
Dne 8. 1. 2011 se nohejbalové družstvo ve složení Hanzl, 
Bárdy, Vavřínek zúčastnilo turnaje v Pardubicích. Tento turnaj 
je tradičně obsazován družstvy od okresních soutěží až po 
extraligová. Tentokrát se zúčastnili i hráči reprezentace a 
někteří z nich jsou úřadujícími mistry světa v tomto sportu. 
Naše družstvo odehrálo základní skupinu, kde nezískalo ani 
jeden bod. Celý turnaj ovšem stál za zhlédnutí i z pozice 
diváka. Celkovým vítězem ze 40 startujících družstev se stalo 
družstvo z Karlových Varů. 

 
 
 

 
 

Za oddíl nohejbalu Pavel Bárdy 
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Bike team 
TJ SOKOL Lovčice, Bike team zve všechny zájemce na 

besedu TRANS-AMERICA - Na kole napříč Severní Amerikou 
s cykloturisty Lucií Kovaříkovou a Michalem Jonem. 

 
Beseda se uskuteční v sobotu 26. února 2011 od 17:00 hod. 

v sále KTZ v Lovčicích. 
Je připraveno zajímavé promítání s vyprávěním Lucie a 
Michala o zimní cestě na kole napříč USA, o osmi jižních 

státech, o šesti národních parcích i o kličkování mezi aligátory, 
o sněhu, který v pouštích neměl padat, o mrazu, který bývá 
úplně někde jinde, o zmrzlých pomerančích na jinak slunné 

Floridě. Ale také o kole, které nemělo být ukradeno… 
Vstup do budovy bude umožněn z obou vstupů, od státní 

silnice i ze dvora. 
Vstupné dobrovolné. 

 
 

 

 

 

Kroužek břišních tanců  
Na konci loňského roku náš kroužek břišních tanců vystoupil 
na dvou akcích. Dne 27. 11. 2010 na Mikulášské besídce 
v Klamoši. Děti, dívky i ženy zde předvedly vždy jeden tanec. 
Dne 18. 12. 2010 pak ženy vystoupily na soukromé akci 
v Nepolisech. Zde předvedly dva tance. Poté následovalo i 
vystoupení vedoucí kroužku, Paty. 
Kroužek orientálních tanců v Lovčicích zahájil nový rok s 
novým elánem a nadšením. Doufáme, že se nám podaří 
připravit opět zajímavá představení a vystoupení. Nejbližší 
termín, kde můžete vidět naše holčičky, dívky i dámy bude 
Sokolský ples 29. 1. 2011. Vystoupí téměř všechny a před 
půlnocí si pro Vás připravily malé taneční překvapení, které 
byste si rozhodně neměli nechat ujít! 
Určitě jste si už také všimli, že v našem kroužku máme velký 
taneční talent - Nikolku Novákovou. Taneční studio Aisha, se 
proto rozhodlo vyslat jí na základní kolo mezinárodní taneční 
soutěže, které se bude konat 15. 3. 2011 v Rosenthal Theater 
v německém městě Selb. Jedná se o kvalifikační kolo a v 
případě, že postoupí do finále, bude mít možnost utkat se s 
malými tanečnicemi z celého světa v Paříži. Rozhodně jí 
budeme poctivě držet palce - kdo jí viděl tančit, určitě mi dá za 
pravdu, že na to má! 
Těšíme se na nový rok a nové taneční zážitky a doufáme, že se 
Vám budou naše vystoupení líbit!  

Paty Procházková 
 

 

Divadelní soubor   
Divadelní soubor Vás zve na své 1. představení hry Vladimíra 

Renčína: Nejkrásnější válka. 
Představení se uskuteční v sobotu 5. března 2011 od 18 hodin 

v sále KTZ. 
Vstupné je 50,- Kč. 

Vstupenky si můžete zakoupit v předprodeji od 14. 2. 2011 na 
obecním úřadě. 

Vstup do budovy bude umožněn hlavním vchodem od státní 
silnice. 
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Ú s p ě c h y  n a š i c h  o b č a n ů  

KLÁRA HOLMANOVÁ 
 
Od roku 2007 hraji závodně šipky za hradecký Sportovní klub 
neslyšících. Získala jsem celkem 28 pohárů. Mám i několik 
ocenění, např. osobnost roku 2009 nebo nejpoctivější hráčka. 
Toto ocenění mám za to, že jsem nevynechala žádný turnaj. 
Jezdím hrát do Plzně, Loun, Liberce, České Lípy, Prahy, Hradce 
Králové, Jihlavy a Ústí nad Labem. Poslední turnaj v šipkách se 
konal 11. 12. 2010 v Hradci Králové, kde jsem obsadila 2. 
místo. Náš klub pořádá i mezinárodní turnaje. Jeden takový se 
konal v létě 2010 v Hradci Králové, kde nás navštívili neslyšící 
až z Malty a Španělska. 
Šipky hraji moc ráda. Mám mezi neslyšícími hodně přátel a 
vždy se těším na setkání s nimi.  

Klára Holmanová 
 
 

 
 

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

Ve společenské kronice uvádíme výročí narození let 50, 55, 60, 65 a od 70 let vše. 
Společenská kronika není na přání některých jubilantů úplná. 
 
Výročí narození 

 

leden 
60 let – Morávek Bohumil, č. p. 211 
 
65 let – Hubená Hana, č. p. 43 
 
70 let – Lisová Marie, č. p. 163 
 
72 let – Hála Bohuslav, č. p. 166 
              Ruffingová Marie, č. p. 107 
 
80 let – Havrdová Alena, č. p. 223 
 
83 let – Kvasnička Josef, č. p. 124 
 
86 let – Školník František, č. p. 216 

únor 
60 let – Rochlová Evženie, č. p. 60 
              Myšková Marcela, č. p. 206 
              Drozenová Bohumila, č. p. 201 
 
76 let – Šimáková Zdeňka, č. p. 188 
 
78 let – Kvasničková Dagmar, č. p. 124 
 
81 let – Smeták Alois, č. p. 57 
 
87 let – Čejková Miluška, č. p. 226 
 

 
Narozené děti 

 

Pořízová Anežka, č. p. 49, datum narození 2. 11. 2010 

 
Rozloučili jsme se s těmito spoluobčany 

 
Vosáhlo Jan, č. p. 35, 95 let 
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Z á b a v a  

Vaření  
Kuskusový nákyp 
Suroviny: 
1 hrnek kuskusu 
(normální nebo 
celozrnný)  
2 hrnky mléka 
3 lžíce cukru 
2 vejce 
5 dkg másla 
sůl 
máslo na 
vymazání formy 

Postup: 
Základní varianta: Mléko s cukrem, máslem a špetkou soli přivedeme téměř k varu, odstavíme z plotny. 
Vsypeme do něj kuskus, přikryjeme pokličkou a necháme nabobtnat, až se vsákne všechna tekutina (cca 
5 min.). Směs necháme ochladit, přidáme vejce, pořádně promícháme a dáme péci do vymazané dortové 
formy na 180 st. C. na cca 20 min. 
 
Obměna: Do těsta lze přidat rozinky, kakao, oříšky, kokos; kompotované ovoce, může se péci na plechu 
vyšším nebo nižším, krájet jako dort nebo na kostky. Při podávání lze kombinovat s ovocem, šlehačkou, 
čokoládou atd. 
Jí se jak teplý, tak studený. Přejeme dobrou chuť! 

Tipy na dovolenou i výlety 
Zdravím všechny příznivce cyklistiky. Tentokrát 
vedly naše kroky do krásné Itálie, kdy jsme 
rozhodli, že je škoda nevyužít čtyř volných 
říjnových dní a nevyrazit se trochu ohřát za 
sluníčkem. Naše cesta vedla na sladkovodní, 
průzračné jezero Lago di Garda, které se 
rozkládá 200 km od moře, asi 900 km od naší 
vesnice. Cesta byla poměrně rychlá, pořád 
jedete po dálnicích a posledních 40 km po 
silnicích první třídy. Po příjezdu Vás překvapí 
velikost, která je 54 km na délku a 17 km na 
šířku. Jezero je naprosto čisté a okolo se týčí 
krásné hory do výšky 2000m nad mořem. Je to 
především cyklistický a jachtařský ráj. V této 
době, kdy jsme tam byli my, tu bylo v noci 8°C 
a přes den 21 °C. Trochu problém jsme měli 
s větrem, který především k ránu zesiloval a byl 
poměrně studený.  
Spali jsme v kempu, kdy mimo sezonu jsou zde i trochu 
přívětivé ceny. To znamená, že za stan a auto v kempu jsme 
zaplatili 11 EUR za noc a osobu. V sezoně se vyšplhá cena i na 
20 EUR na osobu a noc.  
Jen co jsme se ubytovali, vyrazili jsme na krátkou vyjížďku, 

která nám přinesla hned první den úžasné výhledy. Do skály je 
vytesána cyklostezka, na které jsou i tunely přímo pro cyklisty. 
Pobřeží si nic nezadá s pobřežím moře, alespoň co se života 
týče.  
Druhý den jsme již připraveni i počasím vyrazili na zdolání 

průsmyku v 1790 m nad mořem. 
Začínali jsme při 21 °C a v nadmořské 
výšce 90 m /n/m. Cesta byla pěkná, ale 
některé úseky jsme museli kola i nést, 
protože postupně se terén zdrsňoval a 
pěšinka se postupem času zužovala. 
Když už jsme byli v 1200 m, tak 
kolegovi prasknul ráfek a bouchla mu 
pneumatika, což byl poměrně velký 
problém. Nezbylo mu nic jiného nežli 
se vydat zpět, na 16 km dlouhou pěší 
turu. Já jsem pokračoval dál do 
průsmyku. Bohužel i já sem se musel 
sklonit a vzdát se přírodě, protože od 
1300m začal být na pěšinách umrznutý 
sníh, na kterém se kolo smekalo a bylo 
neovladatelné. Když jsem do toho 
přidal ještě svojí chybu ve čtení 
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v mapě, bylo po nadějích a cíl byl nedobyt.  
Druhý den poté, co si kamarád půjčil kolo v půjčovně za 27 
EUR na den, jsme vyrazili ještě výše na 2079m vysoký vrchol. 
Těžké a velmi strmé stoupání nám sebralo mnoho sil, ale 
konečné stop řekla opět příroda, kdy opět kolem 1300m/n/m 
se začal objevovat sníh na silnici, která zde vedla. Na konec 
jsme přijeli, až k místu, kde bylo 10 cm vrstva umrzlého sněhu, 
kterou už nešlo projet. Opět jsme se museli vzdát.  

Paradox je, že dole se sklízelo KIWI a POMERANČE a nahoře je 
vrstva sněhu. Tak to byl náš výlet do teplých, studených krajin. 
Cesta domů nám trvala 12 hodin, ale rozhodně to za to 
všechno stálo. Fotografie z tohoto výletu jsou k dispozici na 
WWW. PROMATSVEJDAR.RAJCE.NET. 
 

Pavel Švejdar 

 

Sudoku: 
 

    1  8 6  

  8   7    

5   4   9  1 

 4 5  3     

3 8      2 5 

    5  6 8  

6  4   5   7 

   7   5   

 5 2  4     
 

Křížovka: 

 
1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 

A                             

B                             

C                             

D                             

E                             

F                             

G                             

H                             

I                             

J               

K               

 

 

VODOROVNĚ: A. Poloopice; zpomalovací zařízení. - B. Začátek tajenky. - C. Návštěvníci; jalová; jehličnatý strom. - D. Jméno 
fenky; listnatý strom; ostrý okraj předmětů. - E. Značka na výrobcích pro diabetiky; ženské jméno; brečet. - F. Latinsky „a“; 
nadezdívka nad římsou; květenství trav; značka kvalitní mouky. - G. Jezy; přítok Dunaje; belgické lázně. - H. Český spisovatel; 
hutní výrobky kruhovitého průřezu; kvil. - I. Stromořadí; lihovina z mléka; kolem. - J. Konec tajenky. - K. Podnik v Nýrsku; 
slovenské hory. 
 

SVISLE: 1. Plaz; bývalý chebský podnik. - 2. Přenášet; tep. - 3. Společenská vrstva; schopnost zemského povrchu nebo oblaků 
odrážet záření. - 4. Rod tropických mravenců; útok; křik. - 5. Základní číslovka; olejnatý plod; značka krášlícího přípravku. - 6. 
Předpověď; velké chyby; cepování. - 7. Myšlená čára spojující místa s nulovou inklinací; divadelní hra. - 8. Druh loveckého psa; 
vydávat vraní skřeky. - 9. Jitra; hořet; judský král. - 10. špatná; části těl; český právník. - 11. Snížený tón; plemeno; lyžařský vosk. - 
12. Mongolské správní jednotky; části nábytku. - 13. ženské jméno; polské vojvodství. - 14. Přísný mravokárce; souhlas. 
 

Pomůcka: AZU. 
 

Vyluštění křížovky (ne sudoku) zašlete do 28. 2. 2011 e-mailem 
na starosta@lovcice.eu či doručte písemně na obecní úřad.  
Vylosovaný výherce obdrží sladkou odměnu. 
 
 

Vyluštění z minulého čísla: Po svaté Baruši střez nosu i uší. 
Celkem byla odevzdána 3 správná vyluštění tajenky. 
Výhercem se stává: Gabriel Moravčík, Lovčice 214. 
Gratulujeme. 
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Jízdní řády jsou z důvodu omezeného místa ve zpravodaji upraveny!. 
Jejich úplnou podobu naleznete na internetových stránkách http://portal.idos.cz/ . 
 
- autobusové linky zastavující v Lovčicích 
http://portal.idos.cz/Search.aspx?c=7&mi=4&tt=3205,0,29&sv=&ttnm=Lov%e8ice+%5bHK%5d  
 
- vlaková trať č. 062 Chlumec nad Cidlinou - Křinec 
http://www.cdrail.cz/gvd/CZ_k062_101212_01.pdf   

http://portal.idos.cz/
http://portal.idos.cz/Search.aspx?c=7&mi=4&tt=3205,0,29&sv=&ttnm=Lov%e8ice+%5bHK%5d
http://www.cdrail.cz/gvd/CZ_k062_101212_01.pdf

